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PROTOKOLS 
Talsos 

2023.gada 17.augustā Nr. 4 

Sēde sasaukta plkst. 9.00 

Sēdi atklāj plkst. 9.00 

Sēdi vada: Ainis Stūrmanis – Attīstības komitejas priekšsēdētājs 

Sēdi protokolē: Elīna Grīnberga – Dokumentu pārvaldības nodaļas vecākā lietvede 

Sēdē piedalās 8 Attīstības komitejas locekļi: 

Ainis Stūrmanis 

Andis Astrātovs  

Almants Kalniņš 

Gaidis Bērziņš 

Juzefa Kļava 

Lauris Pīlēģis (iziet plkst.9.52, atgriežas plkst.9.59) 

Aldis Pinkens  

Kalvis Kalniņš (ienāk plkst.9.27) 

Sēdē nepiedalās 2 Attīstības komitejas locekļi: 

Andis Āboliņš – par neierašanās iemesliem ir informējis sēdes vadītāju 

Māris Rozenbergs – par neierašanās iemesliem ir informējis sēdes vadītāju 

Sēdē piedalās citi deputāti: 

Eva Kārkliņa 

Sēdē piedalās Talsu novada pašvaldības Centrālās administrācijas darbinieki: 

Ivars Haselbaums – Talsu novada pašvaldības izpilddirektors 

Ligita Šnore – izpilddirektora vietnieka attīstības plānošanas un nekustamā īpašuma jautājumos 

p.i.

Agnese Veckāgane – Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītāja

Aija Lorence – Dokumentu pārvaldības nodaļas vadītāja

Ainārs Korulis – Juridiskās nodaļas vadītāja vietnieks tiesvedību un normatīvo aktu izstrādes

jautājumos

Gunta Sīmane – Juridiskās nodaļas juriste



Elvis Jansons – Juridiskās nodaļas vecākais jurists 

Toms Akmentiņš – Īpašumu un vides aizsardzības nodaļas Īpašumu pārvaldības daļas 

energopārvaldnieks 

Ieva Duņēna – Kvalitātes vadības un uzraudzības nodaļas vadītāja 

Inga Romaško – Īpašumu un vides aizsardzības nodaļas vadītāja  

Dzintars Kalniņš – Informācijas tehnoloģiju nodaļas IT tehniskā atbalsta speciālists 

Roberts Ķēniņš – Informācijas tehnoloģiju nodaļas lietotāju atbalsta speciālists 

Elīna Grīnberga – Dokumentu pārvaldības nodaļas vecākā lietvede 

Citi: 

Kristīne Voldemāre – Licencēšanas komisijas priekšsēdētāja 

Saskaņā ar Talsu novada pašvaldības darba reglamenta 37. punktu, komitejas sēdē tiek 

veikts audiovizuāls ieraksts, un tiek brīdināts par atbildību par iegūto datu izmantošanas un 

apstrādes noteikumu ievērošanu. 

Ainis Stūrmanis iepazīstina ar sēdes darba kārtību. 

Darba kārtība: 

         Lemjošā daļa: 

1. Par izmaiņām Mērsraga ostas pārvaldes ostas valdes sastāvā.

2. Par administratīvā akta izdošanas termiņa pagarināšanu.

Informatīvā daļa:

3. Licencēšanas komisijas 2022. gada darbības pārskats.

4. Par energopārvaldības sistēmas rokasgrāmatu un Energopārvaldības sistēmas ieviešanu 

Talsu novada pašvaldībā.

5. Par Talsu novada pašvaldības mantas atsavināšanas nolikumu.

A. Stūrmanis informē, ka dokumentu pārvaldības sistēmā “Lietvaris” pie darba kārtības

A. Astrātovs ir sagatavojis priekšlikumu. Dod vārdu A. Astrātovam.

A. Astrātovs lūdz iekļaut komitejas darba kārtības informatīvajā daļā informāciju par

aktuālāko situāciju saistībā ar Talsu pamatskolas pārbūvi. Min, ka šobrīd ir redzams – būvnieks 

pirms trīs nedēļām ir pametis būvobjektu, būvdarbi ir apstājušies un šobrīd īsti nav skaidrs, kāds 

ir mūsu plāns, ko darām tālāk. 

A. Pinkens piekrīt, ka būvdarbi šajā projektā šobrīd nenotiek. Runājot par pašvaldības

turpmāko rīcību, paskaidro, ka vakar [16.08.] vakarā ir iegūta informācija no juridiskā viedokļa 

par dažādām iespējām pašvaldībai turpināt/neturpināt šo projektu. 

Aicina šodien jautājumu Attīstības komitejā neskatīt, jo vēl nav gatavs šo jautājumu 

publiski apspriest, ņemot vērā juridiskajā atzinumā noteiktās lietas. 

Apsola jautājumu iekļaut Finanšu komitejas informatīvajā daļā. Min, ka Finanšu komitejā 

varētu būt arī kāds jautājums par finansējuma piešķiršanu šim projektam. 

A. Stūrmanis aicina balsot par A. Astrātova priekšlikumu – ņemot vērā, ka jau 3

nedēļas ir apturēti būvdarbi Talsu pamatskolā, papildināt Attīstības komitejas sēdes darba kārtību 

ar informatīvo jautājumu "Par Talsu pamatskolas pārbūvi" un informēt komitejas locekļus par 

aktuālo situāciju un turpmāko pašvaldības rīcību šajā projektā. 



 

 

"par"  -  
4 (Andis Astrātovs, Gaidis Bērziņš, Almants Kalniņš, Juzefa 

Kļava) 

Par priekšlikumu balso: "pret" -  3 (Ainis Stūrmanis, Lauris Pīlēģis, Aldis Pinkens) 

"atturas" -  nav 

 

KOMITEJA NOLEMJ: 

priekšlikums nav atbalstīts. 

 

 

1.§ 

Par izmaiņām Mērsraga ostas pārvaldes ostas valdes sastāvā 

A. Stūrmanis, A. Lorence, J. Kļava 

 

A. Lorence ziņo par lēmuma projektu. Talsu novada pašvaldībā saņemta  Zemkopības 

ministrijas vēstule, kurā pašvaldība tiek informēta, ka Zemkopības ministrija deleģē Mērsraga 

ostas valdes sastāvā zemkopības ministra padomnieku Pēteri Dimantu iepriekšējās Zemkopības 

ministrijas pārstāves Aigas Grasmanes vietā. 

 

J. Kļava vērš uzmanību uz personu kodiem, kas ir redzami. 

A. Lorence paskaidro, ka personu kodi ir redzami tikai deputātiem, pārējiem tie nav 

pieejami. 

 

A. Stūrmanis aicina balsot par lēmuma projektu. 

 

"par"  -  
7 (Andis Astrātovs, Gaidis Bērziņš, Almants Kalniņš, Juzefa 

Kļava, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Ainis Stūrmanis) 

Par lēmumu balso: "pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

 

KOMITEJA NOLEMJ: virzīt lēmuma projektu “Par izmaiņām Mērsraga ostas pārvaldes ostas 

valdes sastāvā” uz domes sēdi. 

 

2.§ 

Par administratīvā akta izdošanas termiņa pagarināšanu 

A. Stūrmanis, A. Korulis, G. Bērziņš, A. Pinkens, A. Kalniņš, A. Astrātovs, L. Pīlēģis 

 

A. Korulis ziņo par lēmuma projektu. Sagatavots lēmuma projekts par 

administratīvā akta izdošanas termiņa pagarināšanu. Šis termiņš jau iepriekš bija pagarināts 

līdz 26. jūlijam [Talsu novada pašvaldības domes 2023. gada 11. maija lēmums Nr. 211 

“Par papildu informācijas pieprasīšanu un termiņa pagarinājumu atļaujas izsniegšanai vai 

atteikumam izsniegt atļauju totalizatora likmju pieņemšanas vietas atvēršanai telpās 

Brīvības ielā 11, Talsos, Talsu novadā”], bet dažādu apstākļu dēļ lēmums netika pieņemts. 

Ir sagatavots jauns lēmums par to, ka ir nepieciešams vēl papildus veikt izpēti par lietu, kas 

attiecas uz teritoriālo plānojumu, jo Talsu pilsētas plānojumā atklājās, ka šajā teritorijā, kur 

attiecīgais azartspēļu pakalpojumu sniedzējs vairs nebūtu tiesīgs šajā vietā veikt attiecīgo 

pakalpojumu, jo teritoriālplānojumā kur ir "Jauktas centra apbūves teritorija" nav vairs 

azartspēles un kazino ierakstīts, un šis plānojums ir apstiprināts domē. Ir jānoskaidro, vai 

varējām minēt šo klasifikāciju "Jauktas centra apbūves teritorija" neminot azartspēļu un 

kazino pakalpojumus. Iepriekš izskanēja viedoklis, ka to mēs drīkstam darīt, ka pašvaldība 



 

 

drīkst samazināt Ministru kabineta noteikto pakalpojumu klasifikatorā minēto klāstu 

[Ministru kabineta 2013. gada 30. aprīļa noteikumu Nr. 240 “Vispārīgie teritorijas 

plānošanas, izmantošanas un apbūves noteikumi”], bet, lai gūtu pilnīgu pārliecību, ir 

nepieciešams Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija un Tieslietu ministrijas 

skaidrojums šajā jautājumā. Tāpēc, lai pieņemtu izsvērtu lēmumu ļaut vai neļaut, būtu 

vēlams, ka mēs pieņemam lēmumu, tad kad mums būs skaidrs arī augstākstāvošu instanču 

viedoklis par šo pašu tēmu, kas attiecas uz teritoriālo plānojumu. Atbilstoši Administratīvā 

procesa likumam mēs esam tiesīgi pagarināt lēmuma pieņemšanas laiku līdz vienam gadam. 

Ja Attīstības komiteja lemj par akceptēšanu, tad tiks veikta saziņa ar Vides aizsardzības un 

reģionālās attīstības ministriju un Tieslietu ministriju – tiks nosūtīta oficiāla vēstule par to, 

ka šāds viedoklis ir nepieciešams, lai pieņemtu galīgo lēmumu. 

 

A. Stūrmanis pauž saprasto, ka, ja šis lēmums tiek pagarināts, tad gala termiņš ir 

2024.  gada 27. marts.  

A. Korulis to apstiprina – jā. 

G. Bērziņš jautā, kas tiek plānots prasīt Tieslietu ministrijai, ņemot vērā, ka Tieslietu 

ministrija visdrīzāk nesniegs atbild par to vai izsniegt/neizsniegt atļauju? 

A. Korulis atbild, ka Tieslietu ministrijai ir plānots pajautāt vai drīkstam samazināt 

pakalpojumu klāstu, kas iet zem (12002) koda. 

A. Pinkens jautā, vai plāns ir šo lēmumu skatīt domē atkārtoti pēc ministriju viedokļa 

saņemšanas? 

A. Korulis atbild, ka ir nepieciešams ministriju skaidrojums, tad attiecīgi tiks 

gatavots lēmums atļaut vai neatļaut. Paskaidro, ka šī lieta ir nepieciešama saistībā ar faktisko 

rīcību, jo,  ja neesam pieņēmuši nekādu lēmumu, tas nozīmē, ka iesniedzējam var rasties 

tiesības prasīt atlīdzinājumu. Lai no šādas situācijas izvairītos, domē ir jāsagatavo izvērtēts,  

izsvērts, tiesiski pamatots lēmums. 

 

A. Stūrmanis informē, ka A. Astrātovs dokumentu vadības sistēmā “Lietvaris” ir 

iesniedzis priekšlikumu – ņemot vērā, ka Azartspēļu un izložu likuma 41. panta otrās daļas 

11. punkts nosaka, ka azartspēles nav atļauts organizēt attiecīgās pašvaldības vietās vai 

teritorijās, kuras noteiktas pašvaldības saistošajos noteikumos, un Azartspēļu un izložu 

likuma 42. panta desmitā daļa nosaka, ka pašvaldībai ir tiesības izdot saistošos noteikumus, 

ar kuriem tiek noteiktas vietas un teritorijas, kurās azartspēles nav atļauts organizēt, izteikt 

lēmumprojekta 3. punktu sekojošā redakcijā: 

"3. Uzdot Talsu novada pašvaldības Centrālās pārvaldes Juridiskajai nodaļai līdz 

2024. gada 5. janvārim izstrādāt saistošos noteikumus “Par azartspēļu organizēšanu Talsu 

novadā”.". 

A. Astrātovs pamato savu priekšlikumu – netērēt laiku mēģinot kaut ko izdarīt ar 

teritorijas plānojuma grozījumiem, bet izdodam jaunus saistošos noteikumus. 5.  janvāris ir 

minēts tāpēc, ka tas būtu tas termiņš, kad redakcija jau būtu gatava un līdz 27. martam, tos 

varētu apstiprināt un varētu stāties spēkā. 

Aicina atbalstīt priekšlikumu. 

L. Pīlēģis pauž atbalstu A. Astrātova sagatavotajam priekšlikumam. Informē, ka 

Juridiskajai nodaļai ir dots uzdevums izvērtēt iepriekšējo izvērtējumu, kas bija jau pirms 

pāris gadiem, aktualizēt atbilstoši spēkā esošajiem normatīvajiem aktiem,  nākamais solis 

ir noteikumu izstrāde. 

A. Pinkens jautā A. Korulim, vai tas ir iespējams – 5.janvāris, šādi saistošie 

noteikumi? 

A. Korulis atbild, ka tas drīzāk būtu izpildvaras jautājums, jo, ja tiks saņemts  šāds 

rīkojums, tad arī to darīs, šajā lēmumā tas nebūtu nepieciešams. 

A. Stūrmanis aicina balsot par A. Astrātova priekšlikumu – ņemot vērā, ka 

Azartspēļu un izložu likuma 41. panta otrās daļas 11. punkts nosaka, ka azartspēles nav 



 

 

atļauts organizēt attiecīgās pašvaldības vietās vai teritorijās, kuras noteiktas pašvaldības 

saistošajos noteikumos, un Azartspēļu un izložu likuma 42. panta desmitā daļa nosaka, ka 

pašvaldībai ir tiesības izdot saistošos noteikumus, ar kuriem tiek noteiktas vietas un 

teritorijas, kurās azartspēles nav atļauts organizēt, izteikt lēmumprojekta 3. punktu sekojošā 

redakcijā: 

"3. Uzdot Talsu novada pašvaldības Centrālās pārvaldes Juridiskajai nodaļai līdz 

2024. gada 5. janvārim izstrādāt saistošos noteikumus “Par azartspēļu organizēšanu Talsu 

novadā”.". 

 

 

Par priekšlikumu balso: "par"  -  
7 (Andis Astrātovs, Gaidis Bērziņš, Almants Kalniņš, Juzefa 

Kļava, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Ainis Stūrmanis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

 

 

KOMITEJA NOLEMJ: 

priekšlikums ir atbalstīts. 

 

A. Pinkens aicina informāciju ministrijām gatavot jau šobrīd. Min, ka nav vajadzīgs 

domes lēmums, lai uzzinātu šo institūciju viedokli. 

A. Korulis – jā, mēs to darīsim. 

 

A. Stūrmanis aicina balsot par lēmuma projektu. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Andis Astrātovs, Gaidis Bērziņš, Almants Kalniņš, Juzefa 

Kļava, Aldis Pinkens, Lauris Pīlēģis, Ainis Stūrmanis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

 

KOMITEJA NOLEMJ: virzīt lēmuma projektu “Par administratīvā akta izdošanas termiņa 

pagarināšanu” uz domes sēdi. 

  

Plkst.9.27 ienāk K. Kalniņš. 

 

Informatīvā daļa 

3.§ 

_Licencēšanas komisijas 2022. gada darbības pārskats 

A. Stūrmanis. K. Voldemāre, A. Pinkens 
 

K. Voldemāre informē, ka darbu Licencēšanas komisijas priekšsēdētājas amatā ir 

sākusi ar 2023. gada 1. jūniju un ziņojumu ir sagatavojusi iepriekšējā komisijas vadītāja 

L.  Pūkaine. Ir sagatavota tehniska informācija par to, cik ir saņemti iesniegumi un izsniegtas 

atļaujas. 

A. Pinkens jautā, vai ir kādi priekšlikumi, kā padarīt Licencēšanas komisijas darbu 

vieglāku, vai no pašvaldības puses pret klientu? 

K. Voldemāre norāda, ka Licencēšanas komisijas darbu principā nav iespējams veikt 

apvienojot ar savu pamatdarbu, jo šis ir gandrīz pilna laika darbs.  

Min, ka par ielu tirdzniecību no cilvēkiem, kas grib tirgoties ikdienā, dzird to, ka 

process ir diezgan sarežģīts. 



 

 

A. Stūrmanis lūdz izpilddirektoram kopīgi skatīties, ko varam darīt, lai visas lietas 

ko varam maksimāli no pašvaldības puses vienkāršotu, priekš tiem, kas vēlās būt aktīvi, 

vēlas kaut ko darīt.  

A. Pinkens – jautājums par to, vai tas ir papildu pienākums kādam no esošajiem 

darbiniekiem raisa pārdomas. Secinot, ka ielu tirdzniecība sastāda lielāko daļu no komisijas 

darba, apņemas padomāt par to, vai nav iespējams vai nu vienkāršot administratīvo slogu, 

vai palielināt komisijas resursu. 

 

KOMITEJA NOLEMJ 

pieņemt informāciju zināšanai. 

 

INFORMATĪVĀ DAĻA 

4.§ 

Par energopārvaldības sistēmas rokasgrāmatu un Energopārvaldības sistēmas 

ieviešanu Talsu novada pašvaldībā 

A. Stūrmanis. I. Romaško, T. Akmentiņš, A. Astrātovs, A. Kalniņš, J. Kļava 
 

T. Akmentiņš informē par  Energopārvaldības sistēmas ieviešanu Talsu novada 

pašvaldībā – viss ir gatavs, šī mēneša [augusta] laikā ir jāiesniedz Būvniecības valsts kontroles 

birojam. (Tiek demonstrēta prezentācija).  

Plkst.9.52 iziet L. Pīlēģis, ienāk plkst.9.59. 

Iepazīstina ar energopārvaldības sistēmas rokasgrāmatu. 

A. Astrātovs norāda, ka energopārvaldības sistēmas rokasgrāmatas 21. lappusē skaitļi 

neiet kopā ar tekstu – pēc tabulām redzams, ka enerģijas patēriņš kopējais 2022.gadā ir 14 000 

megavatstundas gadā, tekstā vienu lappusi iepriekš bija 12 560; 2023.gada pirmajos sešos 

mēnešos 12 967, bet pēc tabulas sanāk, ka 13 500. Pie 2.attēla “Enerģijas patēriņa sadalījums 

Talsu novada EPS 2022.gadā (pa kreisi) un 2023.gada pirmajos 6 mēnešos (pa labi)” būtu jābūt 

divām sektoru diagrammām. 

T. Akmentiņš apņemas to precizēt. 

A. Astrātovs pauž saprasto, ka ir problēmas ar izejas datiem un līdz ar to problēma 

rodas arī tālāk visos teorētiskajos aprēķinos attiecībā uz ietaupījumu. 

T. Akmentiņš to apstiprina – jā. Min, ka cīnās, lai visus šos jautājumu sakārtotu. Pauž 

cerību, ka apmācību laikā tas izdosies.  

A. Astrātovs aicina nosaukt vienu prognozēto skaitli, kāds būs kopējais enerģijas 

patēriņš novadā 2023. gadā. 

T. Akmentiņš atbild, ka konkrētāk varēs atbildēt vadības pārskatā, ko plāno septembrī. 

Min, ka par to informēs Attīstības komitejas informatīvajā daļā. 

A. Astrātovs jautā, vai rokasgrāmatu apstiprina dome? 

T. Akmentiņš atbild, ka to apstiprinās izpilddirektors. 

Turpina ziņot. 

A. Astrātovs, saprotot, ka skaitļi vēl mainīsies un padarītie darbi pēc plāna ir līdz 

decembrim, jautā par finansējumu, kas būtu nepieciešams 2024. gadā, lai realizētu rīcības. 

T. Akmentiņš min, ka tie varētu būt ap 50 000,00 EUR. 

A. Kalniņš jautā, vai  Energopārvaldības sistēmas ieviešana pašvaldībā tiek veikta 

stingri pēc vadlīnijām vai ir iespējas variēt? 

T. Akmentiņš atbild, ka ir iespēja variēt, bet nedrīkst neievērot likumā noteiktās 

normas. 

J. Kļava atsaucoties uz T. Akmentiņa ziņoto, ka sakārtojot šo sistēmu, varētu rast 

ietaupījumu līdz 35%, jautā,  kurā periodā tas varētu būt? 

T. Akmentiņš atvainojas – ne 35%, bet maksimāli 5%, to attiecīgi redzēsim 2024. gadā, 

kā ir veicies ar šo rezultātu.  



A. Stūrmanis rosina vienreiz pusgadā domei noziņot pa rezultātu.

T. Akmentiņš tam piekrīt – protams.

KOMITEJA NOLEMJ 

pieņemt informāciju zināšanai. 

Informatīvā daļa 

5.§

_Par Talsu novada pašvaldības mantas atsavināšanas nolikumu 

A. Stūrmanis. L. Šnore, A. Astrātovs, J. Kļava, L. Pīlēģis, A Pinkens, I. Romaško,

A. Kalniņš

L. Šnore informē, ka informatīvajā daļā ir sagatavota informācija, kas saistīta ar

plānotajiem grozījumiem Talsu novada pašvaldības mantas atsavināšanas nolikumā. 

Deputātiem bija pieejami 19. maijā iesniegtie pilsētu un pagastu pārvalžu vadītāju 

izteiktie priekšlikumi par atsavināšanas rezultātā iegūto finanšu līdzekļu izlietojumu.  

Deputātiem e-pastā tika nosūtīts uzaicinājums sniegt priekšlikumus. Klāt tika pievienots 

arī domes priekšsēdētājas E. Kārkliņas procentuālais sadalījumu, kur attiecīgos procentus dala 

visām pagastu pārvaldēm vienlīdzīgi ar priekšlikumu, ka tiek sadalīts solidāri visām pārvaldēm, 

un rekomendēts, ka finansējums, pirmkārt, novirzāms grants seguma ceļu atjaunošanai.  

Iepazīstina ar  A. Astrātova, D. Karola,  A. Pinkena, L. Pīlēģa iesūtītajiem 

priekšlikumiem. 

Pauž cerību, ka uz Finanšu komiteju visi priekšlikumi tiks izanalizēti, salikta kopējā 

redakcija un sagatavots lēmuma projekts. 

A. Astrātovs jautā, vai ir apsvērta doma nevis grozīt esošo, bet izdot jaunu nolikumu?

L. Šnore – nē, mēs pieturējāmies pie grozījumiem.

J. Kļava, runājot par cirsmu izsoļu līdzekļu sadali, norāda, ka neatbalstīs ne solidāri

sadalīt, ne arī L. Pīlēģa variantu, kā sadalīt šo summu. 

Rosina pie šī jautājuma izskatīšanas ievērtēt arī tieši citu fondu finansiālo ietekmi uz 

kopējās teritorijas attīstību, runājot tieši par tā saucamām LEADER naudām, kas iet ELFLA 

finansējums un EJZF finansējums. Man ir tabula un to es Ligitai aizsūtīšu par plānošanas periodu 

no 2016. līdz 2023. gadam. 

Pauž neizpratni, kāpēc teritorijai, kurai jau ir citi finansējumi būtu iespējas vēl paņemt no 

tām teritorijām – jo būtībā arī mežs ir attiecīgās pārvaldes teritorijas iedzīvotāja resurss. 

L. Pīlēģis diskutē ar J. Kļavu par finansējuma sadalījumu.

A. Pinkens, runājot par citām iespējām, ko teorētiski sniedz kāds ārējs finanšu

instruments un tādā veidā kompensētu to, ka citām teritorijām tādi nav pieejama, norāda, ka, ja 

mēs tā skatāmies, tad pilnīgi noteikti nepiekrīt tam, ka skatāmies tikai uz līderiem – tad skatāmies 

uz visām naudām, kuras var tikt saņemtas. Nevajadzētu salīdzināt nesalīdzināmas lietas, jo tas, 

par ko mēs runājām mēs runājam par tādiem darbiem, kurus nebūs iespējams izveidot no līdera. 

J. Kļava pauž atbalstu A. Pinkena teiktajam, ka ir jāievērtē arī citas iespējas. Aicina

Attīstības nodaļu pie šiem jautājumiem pastrādāt. 

Lūdz ieklausīties pārvaldnieku viedoklī. 

J. Kļava jautā, kad cirsmu izsoļu naudas varētu ieplūst novada kasē?

I. Romaško atbild, ka plāns ir tāds, ka izsoles varētu skatīt jau septembra komitejās – vai

tas ies caur domi, vai izpilddirektoru. Pie  rezultāta varētu tikt 2023.gada beigās. 

A. Stūrmanis aicina deputātus iesniegt priekšlikumus pirms Finanšu komitejas sēdes.

A. Astrātovs jautā, vai ir tik liela steiga, vai nevar lēmuma projektu sagatavot uz

[septembra] Attīstības komitejas sēdi? 

A. Stūrmanis atbild, ka, ja nepaspēs visu apkopot, tad tas automātiski aizies uz nākamo

Attīstības komiteju. 



KOMITEJA NOLEMJ 

virzīt informatīvo jautājumu “Par Talsu novada pašvaldības mantas atsavināšanas nolikumu” kā 

lēmuma projektu uz Finanšu komiteju. 

Sēde slēgta plkst. 10:48 

Sēdes vadītājs: (paraksts*) Ainis Stūrmanis 

Sēdes protokoliste (paraksts*) Elīna Grīnberga 
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Projekts 

LĒMUMS 
(PROTOKOLS Nr.__, __.punkts) 

Talsos  

31.08.2023. Nr.___ 

Par izmaiņām Mērsraga ostas pārvaldes ostas valdes sastāvā 

Ostu likuma 26. panta ceturtajā daļā noteikts, ka mazās ostas valdi izveido attiecīgās 

pašvaldības dome ne vairāk kā 10 locekļu sastāvā, iekļaujot tajā valdes priekšsēdētāju – 

pašvaldības amatpersonu, pa vienai Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas, 

Ekonomikas ministrijas, Zemkopības ministrijas un Satiksmes ministrijas amatpersonai, kuru 

norīko attiecīgais ministrs, kā arī vienādās proporcijās pašvaldības deputātus un ostā 

funkcionējošo komercsabiedrību pārstāvjus. Saskaņā ar Talsu novada domes 2021. gada 

28. oktobra nolikuma “Mērsraga ostas pārvaldes nolikums” 9. punktu Mērsraga ostas pārvaldes

ostas valdi ieceļ 9 locekļu sastāvā.

Talsu novada pašvaldībā 2023. gada 25. jūlijā saņemta (reģistrēta ar Nr. TNPCP/23/12-

3/6030/S) Zemkopības ministrijas 2023. gada 25. jūlija vēstule Nr. 4.1-2e/1401/2023 “Par 

Zemkopības ministrijas pārstāvi Mērsraga ostas valdē”, kurā pašvaldība tiek informēta, ka 

Zemkopības ministrija deleģē Mērsraga ostas valdes sastāvā zemkopības ministra padomnieku 

Pēteri Dimantu iepriekšējās Zemkopības ministrijas pārstāves Aigas Grasmanes vietā. 

Ņemot vērā minēto un pamatojoties uz Ostu likuma 26. panta ceturto daļu, Talsu novada 

pašvaldības domes 2021. gada 28. oktobra nolikuma “Mērsraga ostas pārvaldes nolikums” 

9. punktu, Attīstības komitejas 2023. gada 17. augusta atzinumu,

Talsu novada pašvaldības dome nolemj: 

1. Atbrīvot Aigu Grasmani, personas kods   [..] no Mērsraga ostas pārvaldes ostas valdes 

locekļa amata.

2. Iecelt Zemkopības ministrijas amatpersonu  (zemkopības ministra padomnieku) Pēteri 
Dimantu, personas kods [..], Mērsraga ostas pārvaldes ostas valdes locekļa amatā.

Domes priekšsēdētāja E. Kārkliņa

Lorence 25431316 

aija.lorence@talsi.lv 



 

 
 

Lēmumu nosūtīt: 

1. Kvalitātes vadības un uzraudzības nodaļai; 

2. Finanšu un grāmatvedības nodaļai; 

3. Mērsraga ostas pārvaldei; 

4. Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijai; 

5. Ekonomikas ministrijai; 

6. Zemkopības ministrijai; 

7. Satiksmes ministrijai; 

8. Pēterim Dimantam; 

9. Aigai Grasmanei. 
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Par administratīvā akta  

izdošanas termiņa pagarināšanu 

 

 Talsu novada pašvaldība (turpmāk – Pašvaldība) 2023. gada 27. martā ir saņēmusi 

sabiedrības ar ierobežotu atbildību “KLONDAIKA”, reģistrācijas Nr. 40003171152, juridiskā 

adrese: Satekles iela 2B, Rīga, LV-1050 (turpmāk – Iesniedzējs), Iesniedzēja 2023. gada 

27. marta iesniegumu un tam pievienotos dokumentus ar lūgumu izsniegt pašvaldības atļauju 

atvērt totalizatora likmju pieņemšanas vietu un organizēt attiecīgās azartspēles Iesniedzēja 

nomātajās telpās Brīvības ielā 11, Talsos, Talsu novadā, kur no 2005. gada 1. janvāra ir atvērta 

Iesniedzēja izklaides un atpūtas vieta “Klondaika”, kurā ir ierīkota spēļu zāle.  

Tā kā Azartspēļu un izložu likuma 42. panta piektā daļa noteic, ka lēmumu par atļauju 

atvērt totalizatoru likmju pieņemšanas vietu un organizēt attiecīgās azartspēles konkrētajās telpās 

pašvaldība pieņem vai atsaka atļaujas izsniegšanu 45 dienu laikā no iesnieguma saņemšanas 

dienas, tad Pašvaldības dome 2023. gada 11. maijā pieņēma lēmumu Nr. 211 “Par papildu 

informācijas pieprasīšanu un termiņa pagarinājumu atļaujas izsniegšanai vai atteikumam izsniegt 

atļauju totalizatora likmju pieņemšanas vietas atvēršanai telpās Brīvības ielā 11, Talsos, Talsu 

novadā” (turpmāk – lēmums Nr. 211) pagarināt termiņu atļaujas izsniegšanai vai atteikumam 

izsniegt atļauju totalizatora likmju pieņemšanas vietas atvēršanai un attiecīgo azartspēļu 

organizēšanai telpās Brīvības ielā 11, Talsos, Talsu novadā, līdz 2023. gada 26. jūlijam, kā arī 

nolemts lūgt Iesniedzēju izteikt viedokli un argumentus par ierosināto administratīvo lietu un 

iesniegt papildu informāciju. 

Pašvaldība konstatēja, ka Iesniedzējs Pašvaldībai iesniedzis visus Azartspēļu un izložu 

likuma 42. panta pirmajā daļā norādītos dokumentus, Iesniedzējs neplāno atvērt totalizatora 

likmju pieņemšanas vietu Azartspēļu un izložu likuma 41. pantā aizliegtajās vietās un teritorijās, 

totalizatora likmju pieņemšanas vietu plānots atvērt esošā spēļu zālē.  

Atbilstoši Azartspēļu un izložu likuma 42.panta trešajai daļai, ja azartspēles paredzēts rīkot vietā, 

uz kuru nav attiecināmi šā likuma 41.panta otrajā daļā noteiktie ierobežojumi, par atļauju 

organizēt azartspēles katrā konkrētajā gadījumā lemj pašvaldības dome, izvērtējot to, vai 

azartspēļu organizēšana konkrētajā vietā nerada būtisku valsts un attiecīgās administratīvās 

teritorijas iedzīvotāju interešu aizskārumu. Savukārt, Satversmes tiesa, interpretējot minēto 

tiesību normu, atzinusi, kā pašvaldība ir tiesīga rīkoties un proti – noteikt konkrētus 

ierobežojumus teritorijas plānojumā (kura pieņemšanā attiecīgi jau ir izsvērtas dažādas iesaistītās 

intereses), pieņemt individuālo lēmumu par atļaujas izsniegšanu vai atcelšanu, pamatojot to ar 

attiecīgo teritorijas plānojumu vai, ja attiecīgais jautājums nav noregulēts teritorijas plānojumā, 

izvērtēt azartspēļu organizēšanas pieļaujamību personas iecerētajā vietā katrā konkrētā gadījumā 
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atsevišķi un individuālo lēmumu pamatot ar konkrētās vietas individuālo izvērtējumu 

(Satversmes tiesas 2019 .gada 16. maija sprieduma lietā Nr. 2018-17-03 18.5. un 20.2.3.punkts). 

Pašvaldībai ir tiesības arī “[..] pieņemt saistošos noteikumus, kuros tā papildus jau likumdevēja 

noteiktajām vietām un teritorijām, kurās azartspēles nav atļauts organizēt, nosaka vēl citas šāda 

veida vietas un teritorijas. Turklāt minētie azartspēļu organizēšanas ierobežošanas veidi nevis 

izslēdz, bet gan papildina cits citu. Proti, visi šie tiesiskie risinājumi var darboties līdztekus un 

nodrošināt jēgpilnu azartspēļu izplatības kontroli” (Satversmes tiesas 2019. gada 16. maija 

sprieduma lietā Nr. 2018-17-03 18.5. punktu). 

Pašvaldība pietiekami pēc būtības ir pārbaudījusi apstākļus Brīvības ielā 11, Talsos, Talsu 

novadā, kur no 2005. gada 1. janvāra ir atvērta Iesniedzēja izklaides un atpūtas vieta “Klondaika”, 

un kurā ir ierīkota spēļu zāle. Saskaņā ar Talsu novada teritorijas plānojumu ar grozījumiem 

(Talsu novada domes 2022. gada 28. aprīļa saistošie noteikumi Nr.14 “Par Talsu novada 

pašvaldības teritorijas plānojuma grafisko daļu un teritorijas izmantošanas un apbūves 

noteikumiem”) (turpmāk – Teritorijas plānojums) nekustamā īpašuma Brīvības ielā 11, Talsos, 

Talsu novadā, kadastra Nr. 8801 009 0030 (turpmāk - NĪ Brīvības 11) noteikta funkcionālā zona 

- "Jauktas centra apbūves teritorija" (JC). Saskaņā ar Teritorijas plānojumu "Jauktas centra

apbūves teritorijās" (JC), kā galvenais izmantošanas veids noteikta - Tirdzniecības vai

pakalpojumu objektu apbūve (12002): Apbūve, ko veido veikali, aptiekas (tai skaitā veterinārās

aptiekas), tirdzniecības centri ar platību 700 m2, tirgi, tirgus paviljoni, kioski, segtie stendi,

sezonas rakstura tirdzniecības vai pakalpojumu objekti, sabiedriskās ēdināšanas uzņēmumi,

restorāni, bāri, kafejnīcas, kā arī sadzīves un citu pakalpojumu objekti, minimāla transporta

apkopes servisa objekti (riepu maiņa, elektromobiļu uzlādes stacijas). Konkrētajā gadījumā

saskaņā ar Ministru kabineta 2013. gada 30. aprīļa noteikumu Nr. 240 “Vispārīgie teritorijas

plānošanas, izmantošanas un apbūves noteikumi” 3. pielikumu "Teritorijas izmantošanas veidu

klasifikators" spēļu nami, kazino iekļaujas teritorijas izmantošanas veida grupā "Publiskā apbūve

un teritorijas izmantošana" - Tirdzniecības vai pakalpojumu objektu apbūve (kods 12002), tomēr

esošais Pašvaldības Teritorijas plānojums tos vairs neparedz.

Līdz ar to Pašvaldība ir konstatējusi nesaderību ar Pašvaldības vēlmi saglabāt minētā 

teritorijā tādu vidi, kurā pēc būtības neiekļaujas azartspēles, t.i., pašvaldības vēlme ir noteiktu 

kultūras, reliģisko u.c. objektu tuvumā vairs neizvietot azartspēļu vietas, jo tās ar šādiem 

objektiem nav saderīgas. Kā Senāts norādījis citā lietā (Senāta 2019. gada 30. janvāra sprieduma 

lietā Nr. SKA-51/2019, LV:AT:2019:0130.A420224514.2.S, 12. punkts), “[..] ja pašvaldība ir 

apzinājusi teritorijas, kurās atzīst azartspēļu nepieļaujamību sabiedrisko interešu vārdā, tad tai 

konsekventi ir jārīkojas, gan lemjot par jaunu atļauju izsniegšanu, gan attiecībā uz jau 

izsniegtajām atļaujām. Pretējā gadījumā var rasties šaubas, vai ierobežojums ir balstīts patiesos 

nolūkos rūpēties par iedzīvotāju interesēm, kā arī par vienlīdzīgas attieksmes principa 

ievērošanu.” Pašvaldības ieskatā tiesa arī nevar uzdot Pašvaldībai izdot administratīvo aktu, kas 

ir pretrunā ar spēkā esošiem pašvaldības saistošajiem noteikumiem (sal.: Senāta 2017.gada 

24.februāra sprieduma lietā Nr. SKA-34/2017 (A420415312) 6.punkts).

Saskaņā ar Administratīvā procesa likuma 64. panta otro daļu “Ja objektīvu iemeslu dēļ 

šā panta pirmajā daļā noteikto termiņu nav iespējams ievērot, iestāde to var pagarināt uz laiku, 

ne ilgāku par četriem mēnešiem no iesnieguma saņemšanas dienas, par to paziņojot 

iesniedzējam. Ja nepieciešama ilgstoša faktu konstatācija, administratīvā akta izdošanas termiņu 

ar motivētu lēmumu, par to paziņojot iesniedzējam, var pagarināt līdz gadam tā iestāde, kurā 

administratīvo aktu var apstrīdēt, bet, ja šādas augstākas iestādes nav vai tā ir Ministru kabinets, 

lēmumu pieņem tās iestādes vadītājs, kura izdod administratīvo aktu”. 

Ņemot vērā iepriekš minēto, kā arī to, ka Pašvaldībai nepieciešama ilgstošāka faktu 

konstatācija attiecībā uz Teritorijas plānojumā iekļautajiem grozījumiem, apstiprinot Talsu 

novada domes 2022. gada 28. aprīļa saistošos noteikumus Nr.14 “Par Talsu novada pašvaldības 

teritorijas plānojuma grafisko daļu un teritorijas izmantošanas un apbūves noteikumiem”, un 



pamatojoties uz Azartspēļu un izložu likuma 42. panta trešo daļu, kā arī Pašvaldību likuma 

10. panta pirmās daļas 18. punktu un Talsu novada domes Attīstības komitejas 17. augusta

atzinumu

Talsu novada pašvaldības dome nolemj: 

1. Pagarināt administratīvā akta izdošanas termiņu līdz vienam gadam, skaitot no

iesnieguma iesniegšanas dienas, sabiedrībai ar ierobežotu 

atbildību “Klondaika”, reģistrācijas Nr.40003171152, juridiskā  adrese: Satekles  iela  2B,  Rīg

a, LV-1050,  par atļaujas izsniegšanu vai atteikumu izsniegt atļauju atvērt  totalizatora  likmju 

pieņemšanas  vietu  un organizēt attiecīgās azartspēles telpās Brīvības ielā  11,  Talsos,  Talsu 

novadā; 

2. Uzdot Talsu novada pašvaldības Centrālās pārvaldes Juridiskajai nodaļai nodrošināt

nepieciešamās informācijas un skaidrojumu iegūšanu no Tieslietu ministrijas, kā arī no Vides 

aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas; 

3. Uzdot Talsu novada pašvaldības Centrālās pārvaldes Attīstības plānošanas un projektu

vadības nodaļai nepieciešamības gadījumā nodrošināt grozījumu veikšanu Talsu novada domes 

2022. gada 28. aprīļa saistošos noteikumus Nr.14 “Par Talsu novada pašvaldības teritorijas 

plānojuma grafisko daļu un teritorijas izmantošanas un apbūves noteikumiem” 

4. Uzdot kontroli par šī lēmuma izpildi Talsu novada domes priekšsēdētāja vietniekam

administratīvajos jautājumos. 

Administratīvais akts stājas spēkā ar brīdi, kad tas paziņots adresātam. Saskaņā ar 

Paziņošanas likuma 8.panta otro daļu dokuments, kas paziņots kā vienkāršs pasta sūtījums, 

uzskatāms par paziņotu astotajā dienā no dienas, kad tas iestādē reģistrēts kā nosūtāmais 

dokuments. Saskaņā ar Paziņošanas likuma 9. panta otro daļu dokuments, kas sūtīts pa 

elektronisko pastu, uzskatāms par paziņotu otrajā darba dienā pēc tā nosūtīšanas.  

Atbilstoši Administratīvā procesa likuma 76. panta otrajai daļai, 188. panta otrajai daļai 

un 189. pantam administratīvo aktu var pārsūdzēt Administratīvās rajona tiesas attiecīgajā tiesu 

namā, viena mēneša laikā no lēmuma spēkā stāšanās dienas.  

Domes priekšsēdētāja E. Kārkliņa

Sīmane 25480083 

gunta.simane@talsi.lv 

Lēmumu nosūtīt: 

1) Iesniedzējam;

2) Izložu un azartspēļu uzraudzības inspekcijai.

mailto:gunta.simane@talsi.lv

